
PROTOKÓŁ Nr XXXVII/2018

z obrad sesji

Rady Miejskiej w Zabłudowie VII kadencji

w dniu 28 czerwca 2018r

(w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego)

Początek obrad – godz. 9.00

W sesji uczestniczą:

Rada w składzie:

1) Borowski Jan radny
2) Brańska Dorota radna
3) Charyło Piotr radny
4) Czajkowski Wiesław radny
5) Dobiecki Paweł radny
6) Dołęgiewicz Agnieszka I wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Zabłudowie
7) Galicki Mirosław radny
8) Mikołaj Kuna radny
9) Lulewicz Cezary radny
10)Regucki Adam radny
11) Rogucki Maciej  - Przewodniczący Rady Miejskiej w Zabłudowie
12)Turczewski Mariusz  II wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Zabłudowie
13)Teofilewicz Teresa –radna.

Radni nieobecni – Halina Fiedoruk, Krzysztof Rusiłowicz.

Kierownictwo organu wykonawczego gminy, w osobach:

 Burmistrz – Adam Tomanek,

 Zastępca Burmistrza Wiesław Dąbrowski,

 Sekretarz Gminy Monika Hankowska,

 Skarbnik Gminy - Jolanta Iwaniuk

oraz:

 Radca prawny – Ewa Stachowicz,

 Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej – Piotr Torbicz,

 Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej – Lech Krzymiński,

 Protokolant – Joanna Jakoniuk

Zaproszeni goście:

 Dyrektor szkoły Podstawowej im. Wspólnoty Polskiej  w Białostoczku – Jolanta

Ugolik,
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 Delegat Powiatowej Izby Rolniczej w Białymstoku – Andrzej Horodeński,

 Redaktor miesięcznika „Zabłudów i Okolice” – Piotr Woroniecki.

Sołtysi z 25 miejscowości.

Obradom przewodniczy Przewodniczący Rady Miejskiej 
w Zabłudowie –Maciej Rogucki.

Przewodniczący  Rady  dokonał  otwarcia  obrad  cytując  formułę:  „Otwieram
XXXVII  sesję  Rady  Miejskiej  VII  kadencji”,  po  czym  przywitał  przybyłych  na
posiedzenie gości, a także burmistrza, skarbnika gminy oraz sołtysów. 

Prowadzący obrady,  na podstawie listy  obecności  stwierdził,  że  ilość  obecnych
radnych  na  sali  obrad  zabezpiecza  regulaminowe  quorum  do  podejmowania
prawomocnych uchwał.

Rada przystąpiła do przyjęcia porządku obrad. 
Przewodniczący Rady poinformował, że w związku z wpłynięciem do biura Rady

Miejskiej  nowego projektu  uchwały,  dokonano  w nim zmian  zgodnie  z  art.  20 ust.  6
ustawy o samorządzie gminnym.

Porządek  obrad  z  dnia  21  czerwca  2018r  został  przez  Radę  przyjęty  
w głosowaniu 13 głosów „za” i przedstawiał się następująco:

1. Otwarcie;

2. Przyjęcie porządku obrad;

3. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji;

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działalności w okresie międzysesyjnym, 

5. Sprawozdanie  Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym  a  zwłaszcza  
z wykonania uchwał Rady; 

6. Wolne wnioski;

7. Zatwierdzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy Zabłudów za 2017 rok oraz
podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  absolutorium Burmistrzowi  Zabłudowa  za
2017 rok:

a. rozpatrzenie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu
gminy za 2017 rok i podjęcie uchwały w sprawie jego przyjęcia;

b. podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Zabłudowa absolutorium za
2017 rok;

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Zabłudów;
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9. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  ekwiwalentu  pieniężnego  za  udział  
w  działaniach  ratowniczych  lub  szkoleniach  pożarniczych  członków  OSP
działających na terenie Gminy Zabłudów;  

10. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  „Studium
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Zabłudów”. 

11. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu
zagospodarowania  przestrzennego  części  obszaru  wsi  Kucharówka  w  gminie
Zabłudów 

12. Podjęcie uchwały w sprawie  w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego
planu zagospodarowania przestrzennego  terenów w rejonie  rzeki  Białej  oraz  drogi
krajowej nr 19, we wsi Kuriany w gminie Zabłudów.

13. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  konsultacji  z  mieszkańcami  dotyczących  zmian  
w statucie Gminy Zabłudów;

14. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  konsultacji  z  mieszkańcami  dotyczących  uchwalenia
statutów jednostek pomocniczych (sołectw);

15. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia burmistrza Zabłudowa;

16. Przyjęcie  sprawozdanie  z  realizacji  programu  współpracy  z  organizacjami
pozarządowymi za rok 2017;

17. Interpelacje i zapytania radnych;

18. Zamknięcie obrad.

Ad 3
Rada  przyjęła  protokół  z  sesji  XXXII  sesji  w  wyniku  głosowania:  11  głosów

„za”, 2 głosy wstrzymujące.
Protokół  z  XXXV  sesji  został  przez  Radę  przyjęty  w  wyniku  głosowania:  

11 głosów „za”, 2 głosy wstrzymujące.

Ad 4 
Przewodniczący  Rady  przedstawił  informację  w  sprawie  z  działań

podejmowanych  w  okresie  międzysesyjnym.  Na  wstępie  przypomniał  datę  ostatniej
sesji, po czym wymienił uchwały na niej podjęte. Nadmienił, że podjęte uchwały zostały
przekazane do organów nadzoru. 
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W  okresie  międzysesyjnym  przewodniczący  brał  udział  w  pracach  Komisji
Planowania i Finansów oraz organizował sesje Rady Miejskiej.

Ad 5. Informacja burmistrza z działań w okresie międzysesyjnym, a zgłasza 
z wykonania uchwał Rady.

Udział w uroczystościach, konferencjach i spotkaniach.

 Forum Związku Gmin Wiejskich Województwa Podlaskiego.
 Udział w posiedzeniu zarządu Białostockiego Obszaru Funkcjonalnego.
 Konferencja BOF „Jakość życia w miejskich obszarach funkcjonalnych”.
 Spotkanie w Puńsku w sprawie współpracy trans granicznej Polska – Litwa.
 Wyjazd do Wilna i litewskiej gminy Pagėgių będącej partnerem projektu.
 Uroczystości upamiętniające deportację mieszkańców wsi Zacisze w 1940 roku na 

Syberię.
 Uroczystości upamiętniające 77 rocznicę zbrodni sowieckiej pod Zabłudowem.
 Festyn rodzinny „My biegamy – biegaj z nami”.
 Festyn rodzinny organizowany przez Szkołę Podstawową w Zabłudowie.

Zamówienia publiczne

Przetargi rozstrzygnięte:

1. Pełnienie  funkcji  inspektora  nadzoru  inwestorskiego  nad  robotami  budowlanymi
realizowanymi przez Gminę Zabłudów: 

 Zadanie 1:  Pełnienie  funkcji  inspektora  nadzoru  inwestorskiego w ramach zadania

„Przebudowa  świetlic  wiejskich  w  Ostrówkach  i  Dawidowiczach”.  Wyłoniony
wykonawca: DroInwest Piotr Dzierżanowski  ul. Południowa 6d Białystok. Wartość
oferty brutto: 12.300,00 zł

 Zadanie 2:  Pełnienie  funkcji  inspektora nadzoru  inwestorskiego w ramach zadania

„Przebudowa  i  rozbudowa  systemu  wodno  kanalizacyjnego  w  gminie
Zabłudów”.Wyłoniony  wykonawca:  Tadeusz  wyszkowski  ul.  M.  Reja  18  Kleosin.
Wartość  oferty brutto 49.000,00 zł.

2. Świadczenie usług w zakresie regularnych przewozów pasażerskich w autobusowym
transporcie  drogowym na linii  komunikacyjnej  Wojszki  –  Rzepniki  –  Klewinowo  
–  Janowicze  Kol.  –  Kudrycze  –  Skrybicze  –  Bogdaniec  –  Halickie  –  Niewodnica
Narg. – Solniczki – Stanisławowo – granica miasta Białystok - szacowana długość
linii komunikacyjnej wyniesie 25 km.
Wyłoniony  wykonawca:  PKS.  NOVA S.A ul.  Boh.  Monte  Cassino  8,  Białystok.
Wartość oferty  brutto 4,32 zł.

Przetargi unieważnione

1. Remont drogi gminnej Folwarki Tylwickie - Małynka Etap 1 na odcinku od km rob.
0+000 do km rob. 1+050 realizowana przy udziale środków pochodzących z dotacji
celowej  z  budżetu  Województwa  Podlaskiego  na  zadania  z  zakresu  ochrony,
rekultywacji  i  poprawy  jakości  gruntów  rolnych.  W  budżecie  gminy  na  ten  cel
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przewidziano kwotę kosztorysową w wysokości 345 770,28zł. W przetargu wpłynęła
jedna  oferta,  której  wartość  brutto  wynosiła  498 150,00 zł.  W związku  z  brakiem
wystarczających funduszy na tym zadaniu, przetarg został unieważniony.

2. Przebudowa  i  rozbudowa  systemu  wodno  –  kanalizacyjnego  w gminie  Zabłudów.
Zadanie  obejmuje  przebudowę  przepompowni  ścieków  ze  zbiornikiem
uśredniającym  wraz  z  montażem  agregatu  prądotwórczego.  Przetarg  został
unieważniony, gdyż w wyznaczonym terminie nie wpłynęła żadna oferta.

Przetargi ogłoszone 

 Przebudowa świetlicy wiejskiej w Ostrówkach.
 Rozbudowa  z  przebudową  budynku  przedszkola  publicznego  wraz  

z zagospodarowaniem terenu w Zabłudowie.

Złożone wnioski o dofinansowanie

 Gmina  Zabłudów  nie  uzyskała  dofinansowania  z  „Programu  rozwoju  małej

infrastruktury  sportowo-rekreacyjnej  o  charakterze  wielopokoleniowym  –  Otwarte
Strefy Aktywności (OSA)”, w ramach którego miały być wybudowane place zabaw 
i siłownie pod chmurką. O niepowodzeniu  złożonego wniosku przesądziło kryterium
dochodowe.

 Dofinansowanie w kwocie 8 000 zł uzyskał wniosek złożony do  Programu Odnowy

Wsi województwa Podlaskiego. Środki zostaną przeznaczone na remont pomieszczeń
w  świetlicy  wiejskiej  w  Ciełuszkach.  Dodatkowe  środki  na  ten  cel  pochodzą  
z funduszu sołeckiego tej wsi.

 Wspólnie  z  Gminą  Dobrzyniewo  Duże  i  partnerem  litewskim  –  gminą  Pagėgių,
złożony  został  wniosek  w ramach  Programu  Współpracy  Transgranicznej  Polska  
- Litwa 2014 -2020. Planowane do pozyskania środki zostaną przeznaczone na zakup
wozu technicznego dla jednostki OSP w Zabłudowie oraz szkolenia dla strażaków.

 Nie  został  jeszcze  ustalony  partner  do  wspólnego  złożenia  wniosku  i  realizacji

projektu  w zakresie  dziedzictwa  kulturowego  w partnerstwie  z Kaliningrad  State
Museum  of  Fine  Arts,  w ramach  Programu  Współpracy  Transgranicznej  Polska  
-  Rosja  2014-2020.  Jeżeli  wniosek  zostanie  złożony  i  przejdzie  pomyślnie
weryfikację, to pozyskane fundusze zostaną przeznaczone na budowę domu kultury
w Zabłudowie. 

 Zarząd  Białostockiego  Obszaru  Funkcjonalnego  przyznał  Gminie  Zabłudów

dofinansowanie   do  projektu  Projekt  "Przedszkole  dobre  na start"   Budowa wraz  
z  rozbudową  budynku  przedszkola  w  Zabłudowie   dofinansowanego  ze  środków
RPO WP w latach 2014-2020.

Burmistrz  przedstawił  informację  o  wydanych  w  okresie  międzysesyjnym
zarządzeniach.

Ad 6  Wolne wnioski
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Radny  Adam  Regucki  -  w  nawiązaniu  do  informacji  burmistrza  o  unieważnieniu
przetargu na remont drogi gminnej Folwarki Tylwickie - Małynka Etap 1-  zadał pytanie
o  możliwość  poprawy przejezdności  na tym odcinku  w ramach bieżącego  utrzymania
dróg, za kwotę przewidzianą w budżecie jako wkład własny gminy w tę inwestycję.

W  odpowiedzi  na  powyższe  pytanie  burmistrz  wyjaśnił,  że  remont  drogi  mógł  być
dofinansowany w kwocie do 50% wartości zadania ale nie więcej niż kilkanaście tysięcy
złotych.  Nadmienił,  że  być  może  uda  się  wyremontować  część  drogi  w  sposób
zapewniający przejezdność.

Radny Paweł Dobiecki zwrócił się z następującymi pytaniami: 

- Dlaczego obrady XXXVI, nadzwyczajnej sesji nie były nagrywane?

- Czy Przewodniczący Rady zwrócił  się  do Sądu o wydanie uzasadnienia do wyroku  
w  sprawie  unieważnienia  uchwały  Rady  Miejskiej?  Radny  wyjaśnił,  że  od  wydania
wyroku upłynął już jakiś czas, a uzasadnienie jest niezbędne do sporządzenia odwołania.

Na  pierwsze  z  powyższych  pytań  odpowiedzi  udzielił  burmistrz  wyjaśniając,  
iż  informacja o terminie sesji dotarła do firmy nagrywającej zbyt późno.

Zastępca burmistrz poinformował, iż pracownicy Urzędu kilkukrotnie kontaktowali się 
z  sekretariatem Sądu  w sprawie  przesłania  uzasadnienia  i  uzyskali  informację,  że  na
uzasadnienia należy czekać oraz, że zostanie ono przekazane po jego sporządzeniu.

W nawiązaniu do powyższej wypowiedzi – przewodniczący Rady stwierdził, że stroną 
w  postępowaniu  jest  Gmina  Zabłudów,  a  sprawę  prowadzi  właściwy  referat  Urzędu
Miejskiego.

Radca prawny – Ewa Stachowicz stwierdziła, że nie ma potrzeby występować z pismem
do Sądu i pouczać o przestrzeganiu przepisów. Dodała, że skoro uzasadnienie nie zostało
jeszcze przekazane, to Sąd ma ku temu powody.

Radny  Wiesław  Czajkowski  podziękował  burmistrzowi  za  pomoc   okazaną  przy
remoncie kaplicy w Halickich.

W  nawiązaniu  do  wypowiedzi  radnego  W.  Czajkowskiego,  burmistrz  wyjaśnił,  iż  
z  uwagi  na  przeszkody  formalne  Gmina  Zabłudów  nie  mogła  wesprzeć  finansowo
remontu  kaplicy.  Pomoc  polegała  na  znalezieniu  darczyńcy,  który  wsparł  to
przedsięwzięcie.

Sołtys  wsi  Kudrycze  pytał,  czy  wpłynął  do  Urzędu  z  Powiatowego  Zarządu  Dróg
wniosek  o  wydanie  decyzji  środowiskowej  dotyczący  przebudowy  drogi  Niewodnica
Nargilewska – Wojszki?

Burmistrz  odpowiedział, że sprawdzi, czy taki wniosek wpłynął.

Radny  Paweł  Dobiecki  pytał  o  montaż  -  w  ramach  funduszu  sołeckiego  -  lamp
oświetleniowych w Zajeziercach.
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Kierownik Lech Krzymiński wyjaśnił, że w bieżącym roku realizacja zadania napotkała
na przeszkodę w postaci rozbudowywanej przez PGE sieci.  W minionym roku została
wydana w tej sprawie decyzja środowiskowa oraz zakupiono materiały.

Radny Jan Borowski pytał o montaż oświetlenia w miejscowości Nowosady. 

Pan Lech Krzymiński poinformował, ze wniosek  Nowosad jest 32 na liście. Lampy są
montowane wg. kolejności wpływania wniosków.

W  nawiązaniu  do  powyższej  wypowiedzi  burmistrz  dodał,  że  na  niniejszej  sesji
rozpatrywany będzie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie, w ramach których
zaproponowano m.in. zwiększenie środków na wydatki związane z budową oświetlenia
ulicznego.

Radny Adam Regucki  zwrócił  uwagę na zniszczone tabliczki  kierunkowe z numerami
domów.

Burmistrz  prosił  o  zgłaszanie  przypadków  dewastacji  mienia  i  znaków  do  Urzędu
Miejskiego lub bezpośrednio na policję.

Mieszkaniec gminy zabrał głos w sprawie braku transportu publicznego do miejscowości
Dawidowicze,  Pawły,  Ciełuszki  i  Kaniuki.  Nadmienił,  że  
w miejscowościach tych zamieszkują głównie ludzi  w podeszłym wieku, którzy przez
brak autobusu nie mogą skorzystać z opieki medycznej, załatwić spraw urzędowych oraz
zrobić zakupów.

Burmistrz  potwierdził,  że  wraz  z  ustaniem kursów  autobusów  dowożących  dzieci  do
szkół  zabrakło  połączeń  autobusowych  na  niektórych  trasach.  Poinformował,  że  tuż
przed sesją  rozmawiał  z  kierownictwem firmy PKS NOVA w sprawie dofinansowania
kursów autobusowych na terenie gminy. Wynegocjowano, że doraźnie w ramach dopłaty
autobus przez wsie Dawidowicze, Pawły, Ciełuszki i Kaniuki będzie kursował dwa razy
w tygodniu.  Częstotliwość  taka podyktowana jest  względami finansowymi.  Pan Adam
Tomanek  poinformował  o  planach  wyłonienia  w  drodze  przetargu  firmy,  która
realizowałby  połączenia  na  trasach,  których  nie  chcą  obsługiwać  komercyjni
przewoźnicy.

Radny Mariusz Turczewski  zadał pytanie o postępy prac nad realizacja zadań w ramach
funduszy  sołeckich.  Nadmienił,  iż  w  Dobrzyniówce  w  ramach  funduszu  ma  być
rozbudowywany  plac  zabaw  przy  Szkole  Podstawowej,  w  związku  z  czym  okres
wakacyjny  jest  najlepszy  na  tego  rodzaju  prace,  gdyż  nie  będą  one  zagrażać
bezpieczeństwu dzieci.

Burmistrz odpowiedział, że część zadań została już wykonana. W związku z bardzo dużą
liczba zadań w ramach funduszu sołeckiego prosił o cierpliwość. 
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Nawiązując  do  wypowiedzi  burmistrza,  Pan  Lech  Krzymiński  dodał,  że  
w Dobrzyniówce należało ustalić dane i parametry niezbędne do rozpoczęcia realizacji
zadania.

Sołtys  wsi  Koźliki  –  Ala  Kamieńska  stwierdziła,  że  przez  zwlekanie  z  rozpoczęciem
realizacji zadań w ramach funduszu sołeckiego, mieszkańcy tracą, gdyż w połowie roku
materiały są droższe niż na początku.

Radny  Piotr  Charyło  przedstawił  wniosek  Komisji  Kultury,  Zdrowia  i  Oświaty
sporządzony po wizytacji  szkół  pod kątem możliwości  organizacji  lekcji  wychowania
fizycznego.

Sekretarz gminy poinformowała sołtysów o konieczności zaopiniowania przez sołectwa
projektu uchwały w sprawie punktów sprzedaży alkoholu.

Ad 7

a) Sprawozdanie budżetowe

Rada  przystąpiła  do  analizy  i  rozpatrzenia  sprawozdania  z  wykonania  budżetu
gminy Zabłudów za 2017 rok. 

Informację o przebiegu wykonania budżetu w 2017 roku przedstawił Burmistrz.
Pan  Adam  Tomanek  przypomniał  zebranym,  iż  pierwotnie  w  budżecie   na  2017  rok
zakładano deficyt w wysokości 3 000 000 zł. Ostatecznie budżet zamknął się nadwyżką
w wysokości 1 700 000 zł.  Sytuacja taka zaistniała w związku z faktem, iż niektóre ze
strategicznych  inwestycji,  które  miały  być  rozpoczęte  w  2017  roku  są  realizowane  
w  roku  bieżącym.  Stało  się  tak  m.in.  na  skutek  przedłużających  się  formalności  
w  procedurze  pozyskiwania  środków  zewnętrznych  na  niektóre  zadania,  a  także
znaczącego  wzrostu  cen  i  sytuacji  na  rynku  pracy.  Burmistrz  przypomniał,  że  
w  minionym  roku  w  wielu  przypadkach  nie  było  możliwości  wyboru  wykonawcy
dokumentacji  lub  inwestycji  w  związku  z  faktem  niewpłynięcia  żadnej  oferty  lub
uzyskiwania bardzo wysokich cen usług w wyniku przeprowadzonych przetargów.

Inwestycje  dofinansowane z zewnątrz, których nie udało się rozpocząć w 2017 roku są
realizowane w roku bieżącym: 

 Uzbrojenie terenów inwestycyjnych w Zabłudowie;
 Przebudowa ulicy w miejscowości Kuriany;
 Przebudowa  systemu  wodno  –  kanalizacyjnego.  Burmistrz  nadmienił,  iż  Gmina

Zabłudów wykorzystała już limit dofinansowania na zadania wodno – kanalizacyjne
z PROW w ramach bieżącego okresu finansowania;

 Remonty świetlic wiejskich w Ostrówkach i Dawidowiczach;
 Ogłoszono przetarg na przebudowę przedszkola w Zabłudowie.
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Kontynuując,  burmistrz  stwierdził,  że  na  wzrost  budżetu   o  6  000 000  zł  zarówno  
po  stronie  dochodów  jak  i  wydatków  ma  wpływ  rządowy  program  500+.  Ponadto  
w minionym roku wzrosły  o 162 000 zł  dochody z tytułu  podatku od nieruchomości  
i łącznie z tego tytułu przychody wyniosły 5 500 000zł.  O kwotę 529 000 zł wzrosły  
w 2017 roku  dochody  z  udziału  w podatku  od osób fizycznych  i  prawnych Fakt  ten
wynika  z  rozwoju  działalności  gospodarczej  na  terenie  gminy  oraz  sukcesywnego
wzrostu liczby mieszkańców. Zwrot z podatku PIT w 2017 roku wyniósł 5 529 000 zł. W
minionym  roku  Gmina  Zabłudów  podejmowała  kroki  zmierzające  do  wygenerowania
oszczędności   oraz  zmierzała  do  działań,  które  w  dłuższej  perspektywie  mogą
przyczynić  się  do  zwiększenia  dochodów.  W tym celu  przeprowadzono  modernizację
systemu oświetlenia (oszczędność rzędu 200 000 zł), zmieniono zasady dowozu uczniów
do szkół (co obniżyło koszty o 45%), sprzedano kotłownię przy osiedlu bloków na ul.
Kalwińskiej, a także skonsolidowano usługi telefonii stacjonarnej i komórkowej. 

Pozytywne  opinie  do  sprawozdania  wydały:  Regionalna  Izba  Obrachunkowa  
w Białymstoku oraz Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Zabłudowie. Opinie zostały
przedstawione na sesji.

W dyskusji głos zabierali kolejno:

Radna Teresa  Teofilewicz  zadała  pytanie,  czy  nie  warto  było  z  nadwyżki  budżetowej
zrealizować jakiejś inwestycji?

Radny  Paweł  Dobiecki  wyraził  przekonanie,  iż  sprawozdanie  z  wykonania  budżetu
należy analizować w oparciu o pierwsza wersję budżetu przyjętą przez Radę.  W 2017
roku miały być wykonane:

 Budowa  ciągu  komunikacyjnego,  w  tym  ścieżki  rowerowej  (ul.  Gminna),  gm.

Zabłudów  będącego  przedłużeniem  ulicy  Gminnej  w  Białymstoku"  w  zakresie
przebudowy odcinka drogi gminnej;

 Rozbudowa z przebudowa przedszkola w Zabłudowie;
 Budowa nawierzchni  ulicy Demblińskiej w Zabłudowie 
 Budowa  nawierzchni  drogi  gminnej  Białostoczek  -  Halickie  w  standardzie  beton

asfaltowego  w  ramach  złożonego  wniosku  do  Programu  Rozwoju  Gminnej  
i Powiatowej Infrastruktury Drogowej na lata 2016-2019 ;

 Budowa  nawierzchni   wraz  z  opracowaniem  dokumentacji  projektowej  ulicy

Manteuffla w Zabłudowie;
 Przebudowa nawierzchni ulic od Św. Rocha - Surażska -  Kalwińska -/technologia  

w betonie asfaltowym;
 Wykonanie dokumentacji projektowo - kosztorysowej na odwodnienie drogi gminnej

Nr 106853B na odcinku Kamionka-Płoskie;
 Realizacją  zadania  pn."Modernizacja  oczyszczalni  ścieków  w  Zabłudowie  wraz  

z budową punktu zlewnego" ze środków własnych budżetu;
 Projekt   pn.  "Przebudowa i  rozbudowa systemu wodno-kanalizacyjnego w Gminie

Zabłudów-etap III;
 Dokumentacja kosztorysowo – projektowa na remont drogi Folwarki Małe – Żednia,
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 Dokumentacja kosztorysowo – projektowa budowy drogi Kamionka – Protasy.

Wartość tych zadań zgodnie z założeniami budżetu wynosiła 3  202 000zł. Kontynuując
radny  stwierdził,  że  nie  wie  co  legło  u  podstaw  nie  wykonania  w/w  zadań.  Budżet  
w 2017 roku został wykonany w niewielkim stopniu nie tylko z powodu niestabilnego
rynku i wzrostu cen. Pan Paweł Dobiecki wyraził przekonanie, iż odrzucanie przez Radę
licznych jego wniosków i zatwierdzanie proponowanych, kolejnych zmian w budżecie
utwierdzało burmistrza w przekonaniu, że wszystko jest w porządku. Zdaniem radnego
niewydatkowane w 2017 roku środki można było przeznaczyć na którąś z n/w inwestycji
realizowana ze środków własnych budżetu:

 Budowa  sieci  wodociągowych   Krynickie  -Laszki-  Miniewicze  i  Zajezierce  

– Bobrowa;
 Budowa drogi Kolonia – Zabłudów – Ostrówki - Dawidowicze;
 Budowa drogi Zwierki – Zagruszany 
 Przebudowa świetlic w Krynickich i Rafałówce.

Nawiązując do wypowiedzi radnego Pawła Dobieckiego, radna Dorota Brańska wyraziła
przekonanie,  iż Burmistrz wyjaśniał  w swoim wystąpieniu iż w szczególności zadania
zaplanowane do realizacji  z  dofinansowaniem z zewnątrz natrafiły na trudności w ich
wykonaniu w 2017 roku. Przeszkody te były niezależne od urzędu i burmistrza. Dodała,
że  obecnie  patrząc  z  perspektywy  czasu,  wiadomo,  że  niektóre  sprawy  można  było
wykonać inaczej, ale w trakcie roku nie było to takie  oczywiste. Zdaniem radnej pan
Paweł  Dobiecki  na  każdej  sesji  składał  nieprzemyślane  wnioski  zabierając  środki  
z  innych,  wcześniej  zaplanowanych  zadań.  Postępowanie  takie  powodowało
dezorganizację  w  pracy  Urzędu.  Zmiany  w budżecie  proponowane  przez  burmistrza  
i  zatwierdzane  przez  Radę  na  każdej  sesji   były  wprowadzane  m.in.  po  to  aby
dostosować  wartości  do  rzeczywistych  potrzeb,  wynikających  z  przeprowadzonych
przetargów.  Inwestycje  zostały  przesunięte  w  czasie,  a  zadania  niewykonane  
w minionym roku są realizowane w roku bieżącym.

Radny  Paweł  Dobiecki  wyjaśnił,  że  składane  przez  niego  wnioski  miały  na  celu
wykorzystanie  środków zaplanowanych na realizację inwestycji  w 2017 roku. Zwrócił
się  z  pytaniem  do  radnej  Doroty  Brańskiej,  czy  jej  zdaniem  dobrze  się  stało,  że  
w zeszłorocznym budżecie pozostały niewykorzystane środki.

Radna Dorota Brańska stwierdziła, że niewykorzystane środki można było przeznaczyć
na budowę drogi Zwierki – Zagruszany. 

Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej wyjaśnił,  że  Komisja wydając opinię i wnosząc  
o  udzielenie  absolutorium  musi  dokonać  oceny  całego  budżetu,  a  nie  tylko  jego
pierwotnych  założeń.  Radny  Mirosław  Galicki  stwierdził,  że  Rada  nie  przyjmowała
zgłaszanych  przez  pana  Pawła  Dobieckiego  wniosków,  gdyż  nie  były  one  poparte
żadnym kosztorysem.
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Radny Jan Borowski wyraził przekonanie, że gdyby burmistrzowi udało się zrealizować
wszystkie zaplanowane na 2017 rok zadania, to w bieżącym roku gmina nie miałaby już
możliwości zaciągnięcia kredytu na realizację zadania w Kurianach.

Radny  Piotr  Charyło  oznajmił,  że  burmistrzowi  brakuje  strategicznego  podejścia  
i dalekosiężnego spojrzenia, w jakim kierunku ta gmina zmierza. 

Radna  Dorota  Brańska  –  w  odpowiedzi  na  powyższe  -  wyraziła  przekonanie,  
iż burmistrz chcąc zwiększyć dochody gminy nakreślił kierunki jej rozwoju. Realizuje je
podejmując  kroki  zmierzające  do  ściągnięcia  inwestorów  oraz  zwiększenia  liczby
mieszkańców gminy.  Chcąc osiągnąć ten drugi  cel realizowane są projekty mające na
celu  poprawę  warunków  życia  w  miejscowościach  położonych  w  sąsiedztwie  miasta
Białystok.

Odpowiadając  na  stwierdzenia,  które  padły  w  trakcie  dyskusji,  burmistrz  wyjaśnił,  
że gdyby Rada przyjmowała wszystkie zaproponowane przez radnego Pawła propozycje,
to  gmina  miałaby  budżet  zaplanowany  na  kilkadziesiąt  lat.   Poinformował  ponadto,  
że  kwota  nadwyżki  z  roku  2017  nie  została   „przejedzona”.  Zaplanowane  
z  wykorzystaniem tych środków na 2017 rok  inwestycje  będą  wykonane w bieżącym
roku.

Uchwała  nr  XXXVII/340/2018  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania
finansowego  z  realizacji  budżetu  gminy  Zabłudów  za  2017  rok  została  przez  Radę
przyjęta w wyniku głosowania: 9 głosów „za”, 3 głosy „wstrzymujące”. 

b) Absolutorium

W  kolejnym  punkcie  obrad,  Rada  podjęła  uchwałę  w  sprawie  udzielenia
burmistrzowi  Zabłudowa  absolutorium.  Z  wnioskiem  o  udzielenie  burmistrzowi
absolutorium   z  tytułu  wykonania  budżetu  za  2017  rok  wystąpiła  do  Rady  Komisja
rewizyjna. Przewodniczący Komisji przedstawił wniosek na sesji. 

Przewodniczący  Rady  przedstawił  pozytywną  opinię  Regionalnej  izby
Obrachunkowej wydaną do wniosku Komisji Rewizyjnej.

W związku z brakiem dyskusji, przewodniczący Rady odczytał treść uchwały.

Uchwała  nr  XXXVII/341/2018 została  podjęta  w wyniku głosowania 9 głosów
„za”, 3 głosy „wstrzymujące”. 

Burmistrz  podziękował  Radzie  za  udzielenie  mu  absolutorium  oraz
współpracownikom za pracę nad realizacja budżetu.

Przewodniczący ogłosił przerwę w obradach  do godziny 11.55
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Po przerwie  radni  zapoznali  się  z  ofertą  emisji  obligacji  samorządowych.  Prezentację
omówił przedstawiciel firmy Aesco Group.

Ad 8 Zmiany w budżecie

Projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  budżecie  Gminy  Zabłudów  na  2018  rok
przedstawiła skarbnik Gminy. 

Pozytywną opinie do projektu uchwały wydała Komisja Planowania i Finansów.

W trakcie dyskusji głos zabierali kolejno: Radny Paweł Dobiecki rozważał, czy 
w związku z pojawieniem się w budżecie wolnej kwoty, warto by było przeznaczyć ją na
spłatę zadłużenia gminy, a nie bieżące utrzymanie dróg?

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  spłata  zadłużenia  jest  bardzo  ważna  ale  przed
jesienią należy poprawić przejezdność na drogach lokalnych.

Radny  Cezary  Lulewicz  wnioskował  o  zdjęcie  z  zadania  pn.  „Zakup  gruntów  wraz  
z wypłatą odszkodowań w zakresie wykupu gruntów pod drogę gminną Białostoczek  
–  Halickie”   kwoty  w  wysokości  20 000  zł  i  przeznaczenie  jej  na  sfinansowanie  
z budżetu Gminy Zabłudów zadania pn. „Wykonanie projektu budowy hali  modułowej
przy  Szkole  Podstawowej  w  Rafałówce”.  Radny  wnioskował  o  głosowanie  nad
przyjęciem wniosku na niniejszej sesji  i uwzględnienie go dopiero w projekcie zmian 
w budżecie na sesji XXXVIII.

Radca  prawny  wyjaśnił,  iż  niedopuszczalne  jest  głosowanie   wniosku  z  myślą  
o  kolejnym  projekcie  uchwały,  nieuwzględnionym  w  porządku  obrad  XXXVII  sesji.
Wniosek przyjęty na sesji musi dotyczyć rozpatrywanego na niej projektu uchwały. 

Burmistrz  zadeklarował,  że  ujmie  proponowane  przez  radnego  Cezarego  Lulewicza
zadanie w projekcie uchwały zmieniającej budżet na kolejną sesję.

W skutek  złożonej  przez  burmistrza  deklaracja  radny  Cezary  Lulewicz  wycofał  swój
wniosek.

Radny Paweł Dobiecki złożył wniosek o  zdjęcie z zadania pn. „Zakup gruntów wraz  
z wypłatą odszkodowań w zakresie wykupu gruntów pod drogę gminną Białostoczek  
–  Halickie”   kwoty  w  wysokości  45 000  zł  i  przeznaczenie  jej  na  sfinansowanie  
z budżetu Gminy Zabłudów zadania pn. „Wykonanie projektu budowy hali  modułowej
przy Szkole Podstawowej w Rafałówce – 20 000 zł” i zadania pn. „Wykonanie projektu
budowy hali modułowej przy Szkole Podstawowej w Dobrzyniówce– 25 000 zł”.

Radna Dorota Brańska złożyła wniosek  o  zdjęcie z zadania pn. „Zakup gruntów wraz 
z wypłatą odszkodowań w zakresie wykupu gruntów pod drogę gminną Białostoczek  
–  Halickie”   kwoty  w  wysokości  65 000  zł  i  przeznaczenie  jej  na  sfinansowanie  
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z  budżetu  Gminy  Zabłudów  zadania  pn.  „Wykonanie  projektów  budowy  hal
modułowych przy szkołach podstawowych w Dobrzyniówce, Rafałówce i Białostoczku.
Radna stwierdziła  ponadto,  iż rozsądniej byłoby zbudować jedną halę  modułową i  się
przekonać jakie są rzeczywiste koszty takiego zadania i czy obiekt taki będzie spełniał
oczekiwania. Dodała, że skoro burmistrz zadeklarował, iż w kolejnym projekcie zmian
w  budżecie  ujmie  jedna  z  takich  hal,  to  nie  ma  potrzeby  przyjmowania  złożonych
wniosków.

Burmistrz  zwrócił  uwagę  radnych na fakt,  że  niewiadomo jakie  są  możliwości
praktyczne  i  techniczne  lokalizacji  takich  obiektów  przy  wskazanych  we  wnioskach
szkołach.

Prowadzący  obrady  Maciej  Rogucki  poinformował  Radę,  iż  najdalej  idącym
wnioskiem jest  wniosek  radnej  Doroty  Brańskiej  i  będzie  on  głosowany  w pierwszej
kolejności.

 Za  przyjęciem  wniosku  radnej  Doroty  Brańskiej  głosowało  5  radnych,  5  było

przeciw. Wniosek nie uzyskał większości głosów.
 Za  przyjęciem wniosku  radnego  Pawła  Dobieckiego  głosowało  5  radnych,  5  było

przeciw.  Wniosek nie  uzyskał  większości  głosów.  (W związku z  rozbieżnościami   
w liczbie głosów, uwzględniono metodę głosowania przez podniesienie ręki – zgodnie
z §63 ust. 2 Statutu Gminy Zabłudów)

Rada  uchwałę  nr  XXXVII/342/2018  podjęła  w  wyniku  głosowania:  8  głosów
„za”, 1 głos „wstrzymujący.

Ad 9

Kontynuując  obrady,  Rada  rozpatrzyła  projekt  uchwały  dotyczący  ustalenia
ekwiwalentu  pieniężnego  za  udział  w  działaniach  ratowniczych  lub  szkoleniach
pożarniczych członków OSP działających na terenie Gminy Zabłudów.

Pozytywną opinię do projektu uchwały wydała Komisja Gospodarcza.

Uchwała  nr  XXXVII/343/2018  została  przez  Radę  podjęta  jednomyślnie  
– 9 głosów „za”.

Ad 10, 11

W dalszej części obrad Rada rozpatrzyła projekty uchwał z zakresu planowania
przestrzennego.

Zastępca  burmistrza  przedstawił  projekty  uchwał  dotyczące  przystąpienia  
do procedur: 
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 zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy

Zabłudów, 
 uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części obszaru wsi

Kucharówka.

Pozytywne opinie do w/w projektów uchwał wydała Komisja Planowaniai Finansów.

Prowadzący obrady udzielił głosu inwestorowi – Panu Mirosławowi Gryko, który
omówił  pokrótce  planowane  do  realizacji  zamierzenie  polegające  na  budowie  
w  miejscowości  Kucharówka  obiektów  związanych m.in.  z  obsługą  ruchu
turystyczno-rekreacyjnego.

Przewodniczący przystąpił do procedury odczytania i głosowania uchwał:

 uchwała  nr  XXXVII/344/2018 została  podjęta  przez  Rade w wyniku głosowania:  

8 głosów „za”, 1 głos „wstrzymujący”;
 uchwała  nr  XXXVII/345/2018 została  podjęta  przez  Rade w wyniku głosowania:  

9 głosów „za”.

Ad 12

Pan  Wiesław  Dąbrowski  przedstawił  Radzie  projekt  uchwały  dotyczący
przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego
terenów w rejonie  rzeki  Białej  oraz  drogi  krajowej  nr  19,  we wsi  Kuriany w gminie
Zabłudów.

Pozytywną opinię do projektu uchwały wydała Komisja Planowania i Finansów.

Uchwała  nr  XXXVII/346/2018  została  przez  Radę  podjęta  jednomyślnie  
– 9 głosów „za”.

Ad 13, 14

Pracownik  Urzędu  Miejskiego  w  Zabłudowie  –  Joanna  Jakoniuk  przedstawiła
Radzie uzasadnienie podjęcia uchwał w sprawie konsultacji z mieszkańcami w sprawie
zmiany  Statutu  Gminy  Zabłudów  oraz  uchwalenia  nowych  statutów  jednostek
pomocniczych Gminy Zabłudów (sołectw).

Pozytywne opinie do projektów uchwał wydała Komisja Planowania i Finansów.

Uchwała nr XXXVII/347/2018 została przez Radę podjęta w wyniku głosowania: 
8 głosów „za”.

Uchwała nr XXXVII/348/2018 została przez Radę podjęta w wyniku głosowania: 
8 głosów „za”.
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Ad 15

W  kolejnym  punkcie  obrad,  Rada  rozpatrzyła  projekt  uchwały  dotyczący
ustalenia  wynagrodzenia  burmistrza.  Projekt  wraz  z  jego  uzasadnieniem  omówiła
inspektor ds. kadr w Urzędzie Miejskim w Zabłudowie – Monika Sawicka 

Pozytywną opinie do projektu uchwały wydała Komisja Planowania i  Finansów.

W  trakcie  dyskusji  radna  Teresa  Teofilewicz  poruszyła  temat  3  miesięcznego
wypowiedzenia warunków pracy zawartych w umowie z burmistrzem. 

Radca  prawny  –  Ewa  Stachowicz  wyjaśniła,  że  zgodnie  z  orzeczeniem  Sądu
Najwyższego,  w  przypadku  pracowników  zatrudnionych  z  wyboru  nie  obowiązują
przepisy dotyczące wypowiedzenia.

Rada  w  wyniku  głosowania:  6  głosów  „za”,  3  głosy  „wstrzymujące”  podjęła
uchwałę nr XXXVII/349/2018.

Ad 16

Sekretarz  gminy – Monika  Hankowska  przedstawiła  sprawozdanie  z  realizacji
programu współpracy z organizacjami pozarządowymi za rok 2017.

W/w sprawozdanie zostało przez Radę przyjęte w wyniku głosowania 8 głosów „za”.

Ad 17  Interpelacje i zapytania radnych

Przewodniczący  Rady poinformował,  że  w  okresie  międzysesyjnym  do  biura
Rady nie wpłynęły interpelacje i poprosił o kierowanie ustnych zapytań do burmistrza .

Radny Mariusz  Turczewski  poruszył  kwestię  związaną  z  nowelizacją  uchwały  
w  sprawie  opłat  za  gospodarowanie  odpadami.  Apelował  o  wprowadzenie  projektu
uchwały  pod  obrady jednej z najbliższych sesji.

Ad 18   Zamknięcie obrad
W związku z wyczerpaniem porządku obrad przewodniczący Rady dokonał ich

zamknięcia  cytując  formułę  „Zamykam  obrady  XXXVII  sesji  Rady  Miejskiej  
w Zabłudowie VII kadencji samorządu”.

Sprawozdania, oświadczenia, informacje oraz podjęte uchwały zostały włączone
do akt  sprawy związanych  z  przebiegiem i  organizacją  XXXVII  sesji  Rady  Miejskiej  
w Zabłudowie.
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Przewodniczący Rady 

Maciej Rogucki

Protokolant: Joanna Jakoniuk 
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